
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2019  

konaného dne 15. května 2019 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner (předseda) 7. Marie Dudíková 

2. Pavel Antonín 8. Miloslav Vrzal 

3. Zdeněk Faltus 9. Marcela Janoušková 

4. Jan Procházka (místopředseda) 10. František Zítka 

5. Radek Černý 11. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

6. Ivan Kuželka  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jan Ježek 4. Zuzana Hambálková 

2. Jiří Mazanec 5. Tomáš Preininger 

3. Erik Šajnar  
 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (člen Rady Kraje Vysočina) 

2. Vladislava Filová (ředitelka ZZS Kraje Vysočina) 

3. Zdeňka Crhová (VZP ČR, regionální pracoviště Brno) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 – setkání 

s ředitelkou Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina; 
4. Setkání se zástupci VZP; 
5. Diskuze, různé; 
6. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“) přivítal 
všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
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3. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2018 – setkání s 
ředitelkou Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina 

Lukáš Kettner přivítal Vladislavu Filovou, ředitelku Zdravotnické záchranné služby Kraje 
Vysočina (dále jen „ZZS KV“).  
Vladislava Filová okomentovala připravenou prezentaci, která obsahovala především tyto 
informace: 

- výsledek hospodaření za rok 2018; 
- skutečnost a plnění plánu – náklady; 
- porovnání nákladů roku 2018 a 2017; 
- skutečnost a plnění plánu – výnosy; 
- porovnání výnosů roku 2018 a 2017; 
- hospodaření s fondy – FKSP, investiční fond, fond odměn, fond rezervní; 
- investice roku 2018; 
- vývoj mezd; 
- vývoj tržeb za zdravotní výkony. 

 
Na zasedání se dostavil člen komise Zdeněk Faltus.  
 
Následně byly řešeny zdroje financování ZZS KV. Soňa Měrtlová objasnila změnu týkající se 
odpisů majetku pořízeného ze státního rozpočtu a Evropských fondů. Mimo jiné uvedla, že ZZS 
KV vždy obdržela všechny finanční prostředky, o které zřizovatele požádala.  
 
V rámci diskuse k tomuto bodu byly řešeny také sekundární transporty, meziroční vývoj počtu 
výjezdů a počtu ošetřených pacientů, nadužívání zdravotnické záchranné služby ze strany 
pacientů, LPS ve Žďáře nad Sázavou a problém s praktickými lékaři, kteří téměř nepraktikují 
návštěvní službu a zároveň pacienti příliš nenavštěvují praktické lékaře.  
 
Lukáš Kettner na závěr zmínil, že ZZS KV získala 1. místo v soutěži Cena hejtmana Kraje 
Vysočina za společenskou odpovědnost, v kategorii veřejný sektor.  
 
 

4. Setkání se zástupci VZP 
Lukáš Kettner přivítal Zdeňku Crhovou z regionální pobočky VZP ČR Brno, která se členům 
komise představila a stručně pohovořila o koncepci nemocniční sítě. Uvedla, že v celém Kraji 
Vysočina chybí zubní lékaři a gynekologové a v okresech Jihlava, Žďár nad Sázavou 
a Havlíčkův Brod chybí praktičtí lékaři a praktičtí lékaři pro děti a dorost. Od začátku letošního 
roku eviduje VZP zhruba tisíc žádostí o změnu od smluvních poskytovatelů (nasmlouvání 
výkonu, personální změny, atd.).  
V následné diskusi byla řešena zejména tato témata: 

- Nemocnice Mostiště; 
- ORL, Nemocnice Jihlava má problém s úhradou výkonů; 
- revmatologická péče v Kraji Vysočina; 
- cévní ambulance v Havlíčkově Brodě; 
- urgentní příjmy; 
- maximální úhrada; 
- DRG Restart; 
- povinnosti psychiatrických nemocnic ve vztahu k dětským psychiatrickým pacientům – 

Zdeňka Crhová zašle písemnou odpověď; 
- nasmlouvání dětských gynekologických kódů; 
- podfinancování Kraje Vysočina oproti ostatním krajům – Praha má nižší náklady na 

jednoho pojištěnce než regionální pobočka Brno (Kraj Vysočina a Jihomoravský kraj), 
nejvyšší náklady jsou na Ostravsku; 

- personální změny v rámci regionální pobočky VZP ČR Brno; 
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- nedostatek stomatologů. 
 
Zasedání opustil člen komise František Zítka. 
 
 

5. Diskuze, různé 
Marie Dudíková vznesla dotaz na výstavbu kamenného hospice a vyjádřila nesouhlas s tím, že 
se kamenný hospic stal konkurencí mobilních hospiců. Dle jejího názoru jsou potřebné obě 
složky. 
Vladimír Novotný uvedl, že výstavba kamenného hospice, který nebude provozovat Kraj 
Vysočina, je součástí koncepce paliativní péče v Kraji Vysočina. V souladu s koncepcí paliativní 
péče bude připraven materiál do rady a následně zastupitelstva kraje.  
Miloslav Vrzal požádal o zaslání materiálů, které byly k této problematice předloženy členům 
zastupitelstva kraje. 
Následně členové komise hlasovali o pozvání předsedkyně Spolku pro lůžkový hospic Mezi 
stromy na příští zasedání zdravotní komise. Návrh nebyl přijat (6 členů bylo pro, 3 se zdrželi).  
 
Soňa Měrtlová podala informaci o personální změně, ke které došlo na odboru zdravotnictví 
krajského úřadu. Od 1. 5. 2019 je novým vedoucím oddělení zdravotní péče Ing. Jindřich Petrák 
– bude pozván na příští zasedání zdravotní komise.  
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 19. června 2019, od 16.00 hodin, v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
 

6. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda ZdK, poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 

 
 
MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 20. května 2019. 


